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Ühinemisteemaline 
rahvaküsitlus tuleb 
novembris
Vallavalitsus otsustas korraldada novembri 
keskel rahvaküsitluse, et selgitada välja 
Jõhvi valla elanike arvamus Jõhvi ja Toila 
valla ühinemise kohta.
Küsitlusele saab vastata nii elektrooniliselt 
kui ka paberil.
Elektrooniline küsitlus algab veebikeskkon-
nas VOLIS 11. novembril kell 00.01 ja lõpeb 
16. novembril kell 20.00.
Paberil saab oma arvamuse öelda vallava-
litsuses (Kooli 2) 14. ja 15. novembril kella 
13–19 ning 17. novembril kella 9–17.
Küsitluslehel on küsimus „Kas pooldate Jõhvi 
ja Toila valla ühinemist üheks omavalitsusük-
suseks?“ ning vastusevariandid „Jah“ ja „Ei“.
Küsitluse korraldamiseks moodustati komis-
jon, kuhu kuuluvad Aigi Kullerkupp (esimees), 
Piia Lipp (aseesimees) ning Elo Klaasmägi, 
Külli Korsten, Anton Makarjev, Silver Peepmaa 
ja Merike Vahe. Küsitluse tulemused kinnitab 
volikogu.
Kaks aastat tagasi tegi Jõhvi volikogu Toila 
vallale ettepaneku alustada läbirääkimisi 
ühise valla moodustamiseks ja Toila volikogu 
oli ettepanekuga nõus.
Haldusterritoriaalse korralduse muutmisel 
tuleb seaduse kohaselt kõigis asjaomastes 
omavalitsusüksustes välja selgitada elanike 
arvamus.
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Jõhvi ja Toila valla 
ühinemisläbirääkimiste 
avalikud seminarid
• 8. oktoobril kell 18 
 Toila seltsimajas
• 10. oktoobril kell 17 
 Jõhvi keskraamatukogus
Tutvustatakse ühinemisläbirääkimiste 
protsessi, edasist ajakava, ühinemislepin-
gut ning avalikul väljapanekul laekunud 
ettepanekuid ja tagasisidet.
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Palliplats ootab mängijaid
Septembri keskel sai Tartu maanteel raudtee 
läheduses valmis pallimängude väljak, mida 
võivad kõik vabalt kasutada.

Uuel kunstmurukattega väljakul saab mängida 
tennist ning korv-, võrk- ja jalgpalli. Platsil on 
teisaldatavad võrgud, mida on lihtne üles panna 
ja pärast mängu maha võtta ning pallikastist leiab 
mängimiseks ka palle. Tennisereketid peaks ise 
kaasa võtma, neid väljakul ei ole.

„Pallimängude väljak on kõikidele kasutami-
seks,“ ütles vallavalitsuse kultuuri- ja spordinõunik 
Avo Sambla. „Loodame, et inimesed arvestavad 
sellega. Paar tennisemängu järjest teha on tore, aga 
terveks päevaks tenniseturniiri planeerida siiski ei 
tasu,“ ütles Sambla.

Väljaku juures on soovitused, mida sportijad 
peaksid järgima. „Loodetavasti ei vii keegi sealseid 
palle koju. Kuigi, tõsi on, et juba esimesel päeval 
läks üks võrkpall „jalutama“. Põhimõte on: võta ja 

mängi, aga pane tagasi, et järgmisel korral jälle 
mängida saaks või teistel see võimalus oleks,“ 
ütles Sambla.

Pallimängude väljaku rajamine maksis 
96 000 eurot, sellest 56 000 tuli valla eelarvest ja 
40 000 Leaderi programmist.

Vast valminud väljak on osa rajatavast noorte-
pargist, mis peaks valmima kahe aasta pärast.

Sportimisvõimalused on avardunud
„Elu näitab, et kui uus õues sportimise koht val-
mib, siis jagub sinna ka huvilisi,“ ütles Sambla. 
Väga populaarne on Heino Lipu staadioni servas 
olev mobiilne välijõusaal. „See on pilootprojekt 
ja seadmed paigaldati esialgu vaid kuuks, et neid 
tutvustada ja harrastajate huvi näha. Tagasiside on 
aga olnud väga hea ning omanik on nende kasu-
tusaega pikendanud,“ rääkis Sambla.

Tema sõnutsi on kõik valla välijõulinnakud 
aktiivses kasutuses – rahvarohke on Pillerkaari 
lasteaia juures olev välispordiplats, harrastajaid 
jätkub nii Tammiku kergliiklustee servas kui ka 
Edise külas olevatele treeningseadmetele. „Oleme 
mõelnud, et Tammiku ja Edise platsile peaks ele-
mente juurde lisama,“ ütles Sambla.

Vallavalitsus soovib laiendada ka pargi servas 
olevat võrkpalliplatsi, kus samuti jagub mängijaid. 
„Seda väljakut tahaks korrastada ning selle kõr-
vale teisegi rajada,“ ütles Sambla. Võrkpalliplats on 
samuti alati avatud ning kõik võivad seda kasutada, 
ent pall peab mängijatel endil kaasas olema.
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MIHKLILAAT OLI RAHVAROHKE
28. septembril korraldas Jõhvi muuseumi 
selts koostöös Mihkli kiriku kogudusega XIV 
Jõhvi Mihklilaada, kus oli võimalik osta põllu-
majandus- ja aiasaadusi, istikuid, käsitöö- ja 
loodustooteid, nautida mõnusat laadatoitu 
ning mitmekesist kultuuriprogrammi.
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Vallavalitsus tunnustas Jõhvi haridusgalal 23 haridustöötajat Haridustähe tiitliga. Tunnus-
tusüritus toob igal aastal esile need haridustöötajad, kes on oma panusega rikastanud valla 
haridusmaastikku, pakkudes noortele uusi teadmisi, tuge, motivatsiooni ja inspiratsiooni.
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Palliväljakul mängis avamispäeval ka 
Jõhvi spordikooli maskott. Foto: erakogu

Ehitaja sai trahvi
Vallavalitsus määras pallimängude platsi ehita-
jale Gruuvi Group OÜ-le 1100 eurot leppetrahvi, 
sest plats ei saanud tähtaja jooksul valmis. 
Lepingu järgi pidid tööd tehtud olema augusti 
lõpuks. Ehitajad küsisid vallalt ühe kuu võrra 
ajapikendust, kuid vallavalitsus leidis, et see ei 
ole põhjendatud. Gruuvi Group andis vallava-
litsusele platsi üle 11. septembril ja vallavalit-
sus kasutas lepingujärgset õigust rakendada 
leppetrahvi 100 eurot iga viivitatud päeva eest.

Palliplatsi kasutamine 
nõuab harjumist
Kultuuri- ja spordinõunik Avo Sambla tõdes, 
et juba paar päeva pärast avamist oli palli-
mängude platsil jõudu katsutud ja pallid laiali 
loobitud, üks neist koguni mitusada meetrit 
eemale löödud. „Me ei pannud kastidesse kõige 
uuemaid ja kallimaid palle, ent mängimiseks 
sobivad need igati. Ega midagi, eks me peame 
sellel väljakul rohkem silma peal hoidma ning 
vajaduse korral uued pallid tooma. Oluline on, 
et noored õpiksid ja harjuksid väljakut heapere-
mehelikult kasutama,“ ütles Sambla.

Haridusgalal

tunnustati 
õpetajaid

Jõhvi põhikooli 
õpetajad. 

Foto: Maila Melder

Foto: Kalle Pärt

Tunnustuse 
saajad
Jõhvi põhikoolist
Margot Sepp-Maslovskaja
Pille Jõesaar
Merle Soosaar
Andželi Valdmaa
Jelena Gaitšenja

Kesklinna koolist
Nataliya Lobosok
Julia Šalkauskene
Riina Trankmann
Diana Astok
Viktoria Karin

spordikoolist
Andrus Lehismets
Viktor Predbannikov

muusikakoolist
Merike Kurikka
Vadim Nikitin

kunstikoolist
Meeli Lõo

Jõhvi lasteaedadest
Jane Tõnurist
Merike Sikk
Jaanika Tooming

Jõhvi gümnaasiumist
Julia Pahk
Inna Linde
Virve Rääsk
Maria Derbneva
Leili Metsatalu
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LÜHIDALT VOLIKOGUST
Kinnitati arengukava ja eelarvestrateegia
Volikogu kinnitas Jõhvi valla arengukava aastateks 
2025–2035 koos eelarvestrateegiaga aastateks 2025–
2028. Dokumentidega saab tutvuda valla kodulehel. 
Vastavalt kohaliku omavalitsuse korralduse seadu-
sele ja kohaliku omavalitsuse üksuse finantsjuhtimise 
seadusele peavad kohaliku omavalitsuse arengukava 
ja eelarvestrateegia hõlmama iga aasta 15. oktoobri 
seisuga vähemalt nelja eelseisvat eelarveaastat. Ala-
tes 2012. aastast on Jõhvi valla arengukava ja eelar-
vestrateegia olnud esitatud ühes dokumendis.

Muudeti parklaehituse rahastamise korda
Volikogu muutis seitse aastat tagasi vastu võetud 
määrust „Jõhvi valla kinnistusiseste teede remondi 
finantseerimise tingimused ja kord“, milles on sätes-
tatud, millistel tingimustel toetab vallavalitsus korte-
riühistute teede ja parklate remonti. Eelnõu tutvus-
tanud majandus- ja eelarvekomisjoni esimees Paul 
Paas selgitas, et kortermajade ees parkimisplatsidel 
ei ole autodele piisavalt kohti ja selle lahenduseks 
oleks ühistute territooriumil asuvate teede laienda-
mine parkimisruumi võrra. Sel põhjusel muudetakse 
ka remondi rahastamise korda, et lisaks kinnistusiseste 
teede ja parklate remontimisele oleks võimalik toetada 
ka nende laiendamist.
Määrus ei kehti uute sõiduteede ehitamise kohta ega 
laiene hooneühistute (garaaži- ja aiandusühistute) 
territooriumidel asuvatele sõiduteedele.

Kehtestati uued maamaksumäärad
Volikogu muutis valla maamaksumäära. 2025. aastal 
on maksumäär elamumaale ja maatulundusmaa õue-
maa kõlvikule 0,35% ning maatulundusmaale 0,25% 
maa maksustamishinnast aastas. Muu maa kohta keh-
tinud maksumäära 1,0% ei muudetud.
20. juunil oli volikogu kehtestanud elamumaale, maa-
tulundusmaa õuemaa kõlvikule ja maatulundusmaale 
maksumäära 0,5% ning muudele maadele 1% maa 
maksustamishinnast aastas. 1. juulil jõustus maamak-
suseaduse muudatus, mille kohaselt võib järgmisel 
aastal maamaksu summa kasvada kuni 50% (senine 
piir oli 10%). Vald oli maksimaalsete maksumäärade 
kehtestamisel arvestanud 10% piiriga. Vallavalitsuse 
maakorraldaja Serli Murik selgitas, et 2025. aasta mak-
sumäärade langetamise eesmärk on, et prognoositav 
maamaksu laekumine vallaeelarvesse jääks enam-
vähem samale tasemele, mis ta oleks olnud seniste 
maksumäärade korral.
Volikogul on võimalus maamaksumäärad igal aastal 
üle vaadata ja kehtestada need hiljemalt maksusta-
misaastale eelneva aasta 1. oktoobriks.

Kaasrahastuse lubamine
Volikogu otsustas tagada aastatel 2025–2027 valla 
kaasfinantseeringu projektitaotlusele „Ida-Virumaa 
linnapiirkondade ühistranspordi infrastruktuuri kaas-
ajastamine“ kuni 43 000 euro suuruses summas. Pro-
jekti raames paigaldatakse Jõhvi bussipeatustesse 
19 digitaalset ühistranspordi infotablood.

Sotsiaalmaja rekonstrueerimine
Volikogu andis vallavalitsusele loa korraldada hanked 
sotsiaalmaja rekonstrueerimise projekteerimis- ja ehi-
tustöödeks kogusummas kuni 5 669 000 eurot.
Abivallavanem Ilmar Aun ütles, et kuna vallavalitsus 
loodab sotsiaalmaja rekonstrueerimiseks saada toe-
tust meetmest, mille tingimuste kohaselt peab objekt 
valmis olema 30. aprilliks 2026, tuleb projekteerimis- ja 
ehitustöö hange välja kuulutada juba nüüd, oktoobris, 
sest see töö võtab aega vähemalt 14 kuud.
Aun selgitas, et sotsiaalmaja rekonstrueerimise rahas-
tust taotleti õiglase ülemineku fondist, ent see projekt 
jäi esimesena reservnimekirja. Kuna vabariigi valitsus 
muudab oktoobris õiglase ülemineku meetmete eel-
arvet ning Ida-Virumaa kohalike omavalitsuste inves-
teeringute hulka lisatakse veel 5,1 miljonit eurot Jõhvi 
valla ja Sillamäe linna projektide rahastamiseks, saab 
Jõhvi vallavalitsus toetusetaotluse siiski esitada.
Eeldatav toetus on 4 870 500 eurot, mis moodus-
tab kuni 85% projekti kogumaksumusest (kuni 
5 730 000 eurot). Jõhvi valla omafinantseering on 
kuni 859 500 eurot.
Kaare 7 asuva sotsiaalmaja A-korpuse kolmas, nel-
jas ja viies korrus on kavas konserveerida ning teisel 
korrusel teha väiksemad rekonstrueerimistööd. See 
hooneosa on pikalt olnud kasutamata. B-korpus lam-
mutatakse ja selle asemele ehitatakse uus. Samuti 
plaanitakse uuendada maja kesksed tehnosüsteemid 
ja rajada lift.
„Kui Jõhvi vallal õnnestub toetus saada ja projekt ellu 
viia, suureneb mitmete valla osutatavate sotsiaaltee-
nuste kvaliteet ja kulutõhusus ning likvideeritakse 
taristu ülejääk,“ ütles Aun.
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Investeeringuprojektid 
nelja-aastases vaates
Volikogu septembrikuisel istungil kinnitati valla arengukava aastateks 2025–2035 ja eelarve
strateegia aastateks 2025–2028. Eelarvestrateegia kohaselt on vallal investeeringuprojektide 
omaosaluse katmiseks kasutada umbes üks kuni poolteist miljonit eurot aasta kohta.

Kui arengukavas pannakse üldisemalt kirja see, 
kuhu tahab vald jõuda järgmise kümne aastaga, 
siis eelarvestrateegia vaadatakse üle igal aas-
tal detailsemalt ja järgmiseks neljaks aastaks 
tehakse vajalikud korrektiivid.

„Nelja aasta kaupa ettevaatamine annab 
meile ülevaate, millised on eelseisvatel aastatel 
tegelikud rahalised võimalused. Eriti just suurte 
investeeringute kavandamisel on oluline teada, 
kas vajalik ressurss on olemas. Kui seda teadmist 
ei ole, võib juhtuda, et soovitakse võtta kohus-
tusi projektideks, mida tegelikult teha ei saa, sest 
teatud aastateks on investeerimissuutlikkus juba 
ammendunud,“ selgitas valla arendusnõunik 
Rein Luuse.

Valla kestliku arengu tagamisel on investee-
rimistegevus võtmetähtsusega. Tema sõnul on 
Jõhvi lähtunud põhimõttest, et investeerimiseks 
tuleb kaasata võimalikult palju projektiraha. 
„Eelarvestrateegiaga on kujundatud valmis-
olek kasutada riiklike, Euroopa Liidu ja muude 
rahvusvaheliste programmide vahendeid valla 
arendus- ja investeerimistegevuse finantseeri-
miseks. Seejuures tuleb arvestada, et iga tehtud 
investeering mõjutab hiljem tegevustulusid ja 
-kulusid.“

Taristu kaasajastamine, sealhulgas hoonete 
energiatõhusus ja ligipääsetavus
Eelarvestrateegia järgi on aastateks 2025–
2028 selles allvaldkonnas kavandatud hulk 
investeeringuid.

Vald on partneriks Ida-Virumaa ühistrans-
pordikeskuse algatatud arendusprojektis, mis 
on esitatud riigi tugiteenuste keskusele. Sellega 
soovitakse paigaldada olulisemate bussioote-
kohtade juurde digitaalsed infotablood. 

Jõhvi valla osa selles projektis on arvestatud 
ca 143 000 eurot, milles oodatav toetus moo-
dustab kuni 100 000 eurot ning valla kaasfinant-
seering kuni 43 000 eurot.

Teede allvaldkonnas on lähim arenduspro-
jekt Malmi tänavale kergliiklustee rajamine kuni 
uue kergliikluste tunnelini. Kogumaksumuseks 
on arvestatud 275 000 eurot. Toetusotsus selle 
projekti rakendamiseks on riigi tugiteenuste 
keskuselt saadud kuni 185 000 eurole ning oma-
finantseeringut tuleb panustada kuni 90 000 
eurot. See kergliiklustee on plaanitud valmis 
ehitada 2025. aastal. Teiste kergliiklusteede 
ehitamise rahastamise perspektiivid ei ole 
strateegiaperioodis kuigi suured, mis jätavad 
hetkel ka omafinantseerimise vahendid vaid 
mõnikümne tuhande piiresse ning mille eest 
saab kuigivõrd jätkata projekteerimistegevusi. 
Transiittänavate ja ettevõtlusega seotud tee-
lõikude rekonstrueerimine on kavandatud 
2028. aastasse, sest hetkel pole teada, kas riik 
nende jaoks toetusvahendeid uuesti võimal-
dab. Omafinantseeringu vahendeid on nende 
tarbeks planeeritud kokku ca 363 000 eurot. 

Jõhvi spordihalli ja Kalevipoja lasteaiamaja 
energiatõhususe ning sisekliima parandami-
seks on riigi tugiteenuste keskuselt saadud 
kaks toetust. Investeeringusumma on kokku 

673 746 eurot, sellest toetusraha kuni 455 000 
eurot ja omafinantseering kuni 218 746 eurot. 
Need tööd on kavas ära teha 2025. aastal,“ ütles 
Luuse.

Energiatõhususe parandamise tööd ala-
nud ka Tammiku spordihoones, milleks on 
samuti saadud toetus riigi tugiteenuste kes-
kuselt. Tööde maksumuseks on plaanitud 
kuni 307 000, millest toetus saab moodustada 
kuni 70%. Esimene tööde leping on sõlmitud 
292 068 eurose summa peale. 

Samuti parandatakse energiatõhusust Tam-
miku rahvamajas, mille maksumuseks on kavan-
datud ligikaudu 36 000 eurot ning kasutades 
omavahendeid. Aasta varem oli sama tegevus 

plaanitud küll hoopis suuremahulisemalt ette 
võtta – kasutada nii täiendavaid toetusvahen-
deid kui panustada kolm korda rohkem oma-
finantseeringut. Hangete korraldamisel aga 
selgus, et projekt vajanuks veel palju rohkem 
raha, mistõttu on otsustatud ette võtta üksnes 
hädatarvilikud tööd ning toetusest loobuda. 

Valla hoonete ligipääsetavuse paranda-
miseks on juba järgmisel aastal rakendumas 
projekt, millega uuendatakse hooldekeskuse 
lift ning teistel valla hoonetel, millel puuduvad 
nõuetekohased invaligipääsud, tehakse need 
korda. Tegevuste kogumaht on kuni 427 500 
eurot, millest oodatav toetus on kuni 330 000 
eurot ja valla omapanus 97 500 eurot.

Kultuuri-spordi ja haridusvaldkond
Eelarvestrateegia perioodi suurim projekt on 
kogukonnakeskus-raamatukogu rajamine, mille 
valmimine on plaanitud 2028. aastal. Projekti 
kogumaksumuseks on kavandatud kuni 7 miljo-
nit eurot, millest oodatav toetus moodustab 4,9 
miljonit. Omaosalus oleks sel juhul 2,1 miljonit 
eurot. Kuna keerukad ja mitmeaastased projek-
tid võivad kallinemise tõttu nõuda omafinant-
seeringu suurendamist, on strateegiaperioodis 
jäetud selle jaoks mõningane varu (ca 0,7 mil-
jonit). Peale hangete läbiviimist selguvad täpse-
mad lepingusummad ning sõltuvalt ehitusturu 
konjunktuurist eelolevatel aastatel võib juhtuda, 
et kogu varusummat ei ole tarvis selle projekti 
jaoks kasutusele võtta. Hetkeseisuga ei ole seda 
veel võimalik väga täpselt hinnata.

Spordivaldkonnas on soov jätkata Heino 
Lipu staadioni täiendamisega, et laiendada selle 
kasutusvõimalusi nii võistlusteks kui erinevateks 
treeninguteks. Need tegevused on küll praegu-
sega ajastatud strateegiaperioodi lõpupoole, 

aastatele 2027–28, mil omavahendeid on plaani-
tud kuni 250 000 eurot ning oodatavaid toetusi 
kuni 200 000 eurot.

Jõhvi Põhikooli väliala tööde lõpetamiseks 
(II ja III etapp) on plaanitud kuni 502 400 eurot 
valla omavahendeid. Uus koolimaja valmis eel-
misel perioodil EL toetuse kaasabil, kuid ehi-
tushindade kasvu tõttu ei mahtunud toonase 
projekti sisse koolihoonet ümbritseva väliala 
viimistlemine. Väike toetussumma võib siia 
lisanduda veel kaasava hariduse toetusmeetme 
vahenditest, mis selgub lähikuudel. Samamoodi 
on toetus saadud Jõhvi Kesklinna Kooli hoo-
nesse erivajadustega lastele täiendavate väikeste 
klassiruumide ehitamiseks ning sisustamiseks.

Noored ja sotsiaalvaldkond
Noorteparki, mille üks osa, pallimängude väljak, 
just valmis sai, plaanitakse kolme aasta jooksul 
investeerida 1,7 miljonit eurot ning Euroopa 
Liidu toetus peaks sellest moodustama 1,1 mil-
jonit. Kavas on laiendada olemasolevat skate-
parki ja pumptrack’i ning arendada noortepark 
tänavaspordi ning vaba aja veetmise paigaks.

Noorte sportimistingimuste avardamiseks 
on vallavalitsuses küpsemas ka sise-skate-pargi 
idee. Mõte sai alguse spordiringkondadest ning 
kohtumiselt noortega. Ideed on samuti aruta-
tud Tammiku elanikega ning arvatud, et selle 
võiks rajada Tammiku spordihoone saali osasse. 
Kavatsus on eelarvestrateegias kirjas 2027. aas-
taks. Sisepargi rajamiseks võib kuluda hinnan-
guliselt 57 000 eurot, millest 40 000 võiks tulla 
toetusena.

Kogukonnakeskus-raamatukogu kõrval 
on kõige kopsakamad summad eelarvestra-
teegias arvestatud sotsiaalhoolekande taristu 
programmi elluviimiseks: järgmiseks kolmeks 
aastaks ligemale kuus miljonit eurot, millest 
oodatav toetus on peaaegu viis miljonit. See on 
kavandatud sotsiaalmaja rekonstrueerimiseks, 
mille osas terendab võimalus viia projekt ellu EL 
Õiglase Ülemineku Fondi vahendite kaasabil. 

Väiksemaid tegevusi valla omavahenditest
Tavakohaselt jätkatakse kaasava eelarve prog-
rammiga, mille summa kasvad igal aastal 
tuhande euro võrra (2025. aastal 25 000, ja 
2028. aastal vastavalt juba 28 000 eurot).

Samuti on soov jätkata Jõhvi kalmistu kor-
rastamisega, milleks on 2028. aastasse plaanitud 
kuni 50 000 eurot.

Järgneb 2025. aasta eelarve koostamine
Eelarvestrateegia on oluliseks alusdokumendiks 
järgmise aasta eelarve koostamisel ning käivitu-
nud juba ongi vastava eelnõu kokkupanemine. 
Eelarve I lugemine volikogus toimub tavaliselt 
detsembris ning kinnitamine jaanuarikuu voli-
kogu istungil.
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2018 2019 2020 2021 2022 2023

Valla tegelik netovõlakoormus % 9,6 6,8 24,9 34,2 43,2 44,1

Seadusega lubatud netovõlakoormuse ülemmäär % 71,0 60,0 82,3 90,3 80,0 80,0

Allikas: eelarvestrateegia aastateks 2025–2028

Valla tegeliku netovõlakoormuse ja 
seadusega lubatud netovõlakoormuse 
ülemmäär aastail 2018–2023

Valla finants-majanduslik 
olukord
Eelarvestrateegia järgi on Jõhvi vald eel-
arve koostamisel alati kinni pidanud eel-
arvedistsipliini nõudvatest piirmääradest 
ning valla laenude netovõlakoormus ei ole 
kunagi ületanud seadusega lubatud piire. 
Valla võlakohustuste (laenude) tegelik maht 
oli 2024. aasta 1. jaanuari seisuga 10,0 mil-
jonit eurot. Tegelik netovõlakoormus oli 
2023. aasta 31. detsembri seisuga 44,1% 
(lubatud ajutine ülemmäär 80%).
Aastail 2025–2028 ületavad tulud kulusid 
ning tulem on strateegilises plaanis kasvav. 
See, et valla põhitegevuse tulud ületaksid 
kulusid võimalikult suurel määral, on valla 
investeerimisvõimekuse säilimise ja kasvu 
eeldus.
Samas on Jõhvi valla kulud sarnaselt teiste 
omavalitsustega viimastel aastatel kasvanud. 
Seda põhjustab inflatsioonist tingitud surve 
tööjõu- ja majanduskuludele, samuti tekita-
vad püsikulusid ellu viidud investeeringupro-
jektid. Lisandunud on kulud, mis on seotud 
energiahindade kasvuga, 2023. aastal jõustu-
nud hooldereformiga ja sõjapõgenike saabu-
misega. Perioodil 2024–2028 mõjutavad valla 
kulusid ka tulumaksuseaduse muutmise sea-
dus ja käibemaksumäära muutmine. Samuti 
tuleb katta laenude teenindamise kulu, mis 
eelarvestrateegia perioodis on plaanitud 400 
000 eurot aasta kohta. 

Kaks ettepanekut
Arengukava ja eelarvestrateegia olid 2.–16. juulini avalikul väljapanekul, kus kõik võisid selle 
kohta ettepanekuid teha. Võimalust kasutas üks kodanik, kes tegi kaks ettepanekut: loobuda 
Toilaga ühinemisest ning selleks, et avalikus kasutuses olevaid hooneid rajataks rohkem eri-
nevatesse linnaosadesse, keelata igasugune ehitustegevus Pargi ja Kaare tänava piirkonnas.
Ettepanekuid arutati vallavalitsuse ning volikogu majandus- ja eelarvekomisjoni koosoleku-
tel, kuid neid ei toetatud. Põhjendus oli, et Toilaga ühinemise läbirääkimiste protsess alles 
käib ja seda ei ole mõistlik peatada.  Ehitustegevusele Pargi ja Kaare tänava piirkonnas ei saa 
nii resoluutseid piiranguid seada, kuna  lähtuda tuleb paljudest õigusaktidest, nt valla üld-
planeeringust, ehitusseadustikust, niisamuti maaomanike õigustatud huvidest ja mitmetest 
kolmandatest asjaoludest.

Rein Luuse
Jõhvi valla 

arendusnõunik.
Foto: Erika Prave
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Juba 20. korda tutvustasid maakonnas tegutsevad rahvuskultuuriselt
sid festivalil „Rahvuskultuuride loomepada“ oma kultuuri ja kombeid.

Festival toimus korraga kahes kohas. Muusikaväljakul mängiti rahva-
likke mänge, tantsiti ning prooviti head-paremat rahvusköökidest. Maitsta 
sai eesti, ingerisoome, poola, tatari, ukraina, usbeki, vadja, valgevene ja 
vene toite.

Kontserdimajas oli võimalik osaleda meistriklassides, õppida rah-
vamänge ja vaadata rahvusliku käsitöö väljapanekuid. Fotonäitus „Loo-
mepada läbi aegade“ tuletas meelde 20aastase festivali eredamaid hetki 
ja pakkus äratundmisrõõmu.

Jõhvi noortekeskus oli koostanud fotonäituse „Arvad, et tunned 
mind?“. Plakatitel olevate ruutkoodide abil said külastajad vaadata lühi-
videot ning uudistada hämmastavaid fakte erinevate rahvaste elust ja 
traditsioonidest.

ESITLETI RAHVARÕIVAID
Esmakordselt toimunud defileel „Rahva rõivas – meie kallisvara“ esitlesid 
kultuuriseltsid eesti, ingerisoome, ukraina, usbeki, tatari, valgevene ja 
vene rahvarõivaid. Jõhvi rahvariideid näitasid ka tantsurühmad Gevi ja 
Jõhvikamoos. Virumaa kunsti ja käsitöö seltsi juhatuse esimees Kersti 
Loite mõtestas ettekandes „Rahvarõivas ruudus 2024/25“ lahti rahvariiete 
tekke- ja kandmisloo.

Festival lõppes rahvuskultuuriseltside kollektiivide kontserdiga. 
Erikülalisena astus üles Helsingi ansambel Sudenmorsiamet, kes esitas 
ingeri rahvamuusikat.
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Loomepada 20

„Rahvuskultuuride loomepada“ on kõige pikema 
traditsiooniga festival Ida-Virumaal. Foto: Igor Parv

1. novembrini saab esitada 
kultuuritoetuste taotlusi
Kultuuritegevuse ja kohaliku omaalgatuse toe-
tamise eesmärk on mitmekesistada vallas kul-
tuurivõimalusi, arendada kodanikualgatuslikku 
tegevust ja soodustada elanike koostööd.

TEGEVUSTOETUS
Tegevustoetust eraldatakse Jõhvi vallas tegutseva-
tele esinduskollektiividele, teatritele, muuseumidele 
ning teistele vabaühendustele, mis arendavad küla-
liikumist, elanike ühistegevust ja kodanikualgatust. 
Toetus määratakse üheks kalendriaastaks, et toetada 
organisatsioonide igapäevast tegevust, arendustööd 
ja jätkusuutlikkust. Kandideerida saavad vabaühen-
dused, mis on tegutsenud Jõhvi vallas vähemalt 
ühe aasta.
Tegevustoetuste taotlused järgmiseks eelarveaas-
taks tuleb esitada hiljemalt 1. novembril Jõhvi valla 
toetuste taotlemise ja menetlemise infosüsteemi 
SPOKU kaudu.

PROJEKTITOETUS
Projektitoetusega rahastatakse avalikkusele mõel-
dud kultuurisündmuste või ühistegevuse korral-
damist. Projektitoetuse puhul on vajalik oma- ja/
või kaasfinantseering, mis on vähemalt 20% kogu 
eelarvest.
Projektitoetuste taotlused tuleb I voorus esitada 
hiljemalt 1. novembril ja II voorus hiljemalt 1. juunil. 
Taotlused esitatakse SPOKU kaudu.
Toetust ei saa taotleda erakooliseaduse alusel tegut-
sevad huvikoolid ega mittetulundusühingutena 
registreeritud korteri- ja garaažiühistud.
Jõhvi vald toetab aktiivselt kohalikku kultuuri ja 
omaalgatust, pakkudes võimalusi koostööks ja kogu-
konna arenguks. Täpsemad juhised ja lisateave on 
valla veebilehel johvi.ee/vabauhenduste-toetused.

Lisainfo: kultuuri- ja spordinõunik Avo Sambla, 
tel 5376 5121, e-post avo.sambla@johvi.ee.

1. novembrini saab esitada 
sporditoetuste taotlusi
Sporditegevuse toetamise eesmärk on soodustada 
kohalike elanike sportimist ja tervislikke eluviise 
ning pakkuda 6–21aastastele noortele võimalusi 
sportlikuks eneseteostuseks.
Jõhvi valla eelarvest makstakse sporditegevuse toe-
tust viies kategoorias:
1)  spordiklubi tegevustoetus kuni 1000 eurot 
 taotleja kohta;
2) noortespordi tegevustoetus ühe harrastaja 
 kohta aastas (pearaha) sõltuvalt treenerile 
 omistatud kutsekvalifikatsiooni tasemest ja
 harrastaja vanusest;
3) treeneri tööjõukulu toetus riiklikult määratud
 tööandja panuse ulatuses;
4) spordiürituste läbiviimise toetus;
5) sportlike saavutuste toetus kuni 2000 eurot 
 spordiklubi kohta.

Taotlused esitatakse Jõhvi valla toetuste taotlemise 
ja menetlemise infosüsteemi SPOKU kaudu.
Spordiklubi ja noortespordi tegevustoetuse ning 
treeneri tööjõukulu toetuse taotlus tuleb esitada 
hiljemalt 1. novembril.
Spordiürituste läbiviimise toetuse taotlus tuleb 
I voorus esitada hiljemalt 1. novembril ja II voorus 
hiljemalt 1. mail.
Sportlike saavutuste toetuse taotlus tuleb esitada 
hiljemalt 10. jaanuaril.

Teave ja taotluste juhendid on valla veebilehel 
johvi.ee/spordivaldkonnatoetused. 

Lisainfo: kultuuri- ja spordinõunik Avo Sambla, 
tel 5376 5121, e-post avo.sambla@johvi.ee.

Rahvakoosolekul arutleti valla heakorra üle
Vallavalitsuse esindajad ja aktiivsed vallakodani
kud arutlesid keskraamatukogus, kuidas hoida 
ja parandada valla välisilmet.

Rahvakoosolekul üles võetud teemade ring oli 
lai, räägiti tervest hulgast valupunktidest ning tehti 
ettepanekuid, kuidas elukeskkond parem, turva-
lisem ja kaunim oleks. Abivallavanem Ilmar Aun 
ütles, et säärased kokkusaamised on väga kasuli-
kud ja vallavalitsus püüab koosolekul tõstatatud 
muredele lahendused leida.

Meeldetuletus koeraomanikele
Üks murepunkte on näiteks haljasalade heakord, 
eelkõige mõnede koeraomanike hoolimatus. „Ma 
näen iga päev, kuidas koeraomanikud oma lem-
mikuid jalutades lasevad neil rahulikult oma asja 
ajada ega korista lemmiku järelt ära, ehkki vastavad 
jäätmekastid on olemas,“ rääkis Narva maanteel 
elav proua. Ta on aeg-ajalt ka julgenud sellistele 
koerapidajatele märkuse teha, kuid tavaliselt saa-
nud vastuseks üleoleva pilgu. Kuna koerajulgad 
murul on väga ebameeldiv vaatepilt, eriti varake-
vadel, kui need lume alt välja sulavad, tegi proua 
ettepaneku, et vallavalitsus võiks anda välja loa, 
mis annab tavakodanikule õiguse koerapidajatele 
nende kohustusi meelde tuletada. Abivallavanem 
Ilmar Aun arvas, et selle probleemi vastu võib abi 
olla ka heatahtlikust meeldetuletusest. „Tammiku 
alevikus pandi vastavad sildid üles ja olukord läks 
paremaks,“ lausus ta.

Teiseks räägiti pinkidest linna-
ruumis. Ühe koosolekul osaleja 
sõnul on need paigutatud ebaüht-
laselt: näiteks pargi ja Puru tee vahe-
lisel alal, Mooni tänaval ja Narva 
maanteel on neid vähe, kohati pole 
üldse, ja samas on mõnes paigas 
pinke rohkem kui tarvis. Vallavalit-
suse majandusspetsialist Aivo Tamm 
kinnitas, et pinkide asukohad linnas vaadatakse 
üle ja vajaduse korral paigutatakse pingid ümber.

„Antennid“ lillekastides
Mitmel vallakodanikul oli südame peal avalike 
kohtade haljastus ja lilled. „Vabandage väga, mis 
antennid need sel suvel „siilides“ ja kastides olid?“ 
tahtis üks vallakodanik teada. „Minge vaadake 
Haapsalus või Kohtla-Järvel ringi, siis näete, kui-
das peaks linnapildis lilli kasutama,“ lisas teine. 
Kolmas osutas pargis veeseina juures olevatele 
lõhutud lillekastidele.

Vallavalitsuses pool aastat ametis olnud hea-
korraspetsialist Alina Nevent tõdes, et ilmselt olid 
lillekastidesse istutatud kalevikepid Jõhvi linna-
pildi jaoks tõesti liiga moodsad ja harjumatud 
lilled. „See-eest on ringristmike haljasalad väga 
ilusad. Amplid olid ka ilusad, aga neid oli vähe,“ 
ütles Nevent.

Ilmar Aun selgitas, et lillede hange on väga 
spetsiifiline ja eelmisel aastal jäädi sellega hiljaks. 
„Võib öelda, et meie jaoks toimus see hange riis-
mete pealt,“ ütles ta. Järgmisele aastale mõeldes 
kuulutatakse lillede hange välja juba varsti, et tee-

nust pakkuv ettevõte saaks 
õigel ajal hakata kasvatama 
neid lilli, mida vald soovib.

Meenutati sedagi, kui-
das kevadel võõrasemasid 
lume sisse istutati. Õnneks 
kasvas enamik neist vaata-
mata ootamatule lumele 
vapralt edasi. „Tuleb mai-
nida, et hankekonkursil osa-

lejad on väga tähelepanelikud ning ajavad näpuga 
järge, et kõikidest kuupäevadest kinni peetaks. Nii 
need lilled lumega istutati – vastasel juhul oleks 
meid süüdistatud selles, et me ei järgi lepingut. 
Nüüd oleme targemad ja kirjutame ilmastiku-
oludega arvestamise lepingusse sisse,“ ütles Aun.

Nagu paljudes Eesti paikades, on ka Jõhvi 
aedades hakanud levima ohtlik võõrnälkjas his-
paania teetigu. Tõdeti, et elanikud ei tea, kuidas 
seda tõrjuda, ja soovitati levitada sellekohast infot.

Teed ja tänavad
Vallajuhtide tähelepanu juhiti veel sellele, et igal 
pool ei tööta tänavavalgustus nii, nagu peab, näi-
teks Kooli tänaval vast valminud raudteeäärsel 
lõigul. Ka ülekäigukohad võiksid olla rohkem 
valgustatud.

Rahu tänava piirkonnas elav meesterahvas 
osutas pikaks ajaks pargitud ja liiklust segavate 

autode probleemile. Ta tõi näiteks kaubiku, mis 
seisab Rahu tänava ääres juba üle aasta, varjates 
nähtavust ja takistades lumekoristust. Ilmar Aun 
ütles, et selliselt seisma jäetud autodest tuleb 
teada anda.

Lumekoristusest, eriti kõnniteedel, räägiti 
palju. Kurdeti, et avalike asutuste kaldteed on 
talvel raskesti läbitavad – probleeme on olnud 
näiteks keskraamatukogu sissepääsu juures. 
Kõnniteedel lükatakse pahatihti lumi ära väga 
kitsalt rajalt. Eramajade rajooni jõuab lumesahk 
liiga hilja ja tihti peavad elanikud ise hommikuti 
sõiduteed puhastama.

Pretensioone oli libeduse tõrjeks kasutatava 
kloriidide segu kohta, mis ei sulata jääd piisavalt, 
kuid jätab teele palju mustust, nii et pärast lume 
sulamist on tänavad väga liivased ja tolmused.

Kuna teeäärde parkivad autod segavad lume-
koristust, tehti ettepanek lükata lund tee vasakust 
ja paremast servast vaheldumisi, näiteks lubades 
paaritutel kuupäevadel parkida ühel ja paaris kuu-
päevadel teisel pool teed.

Muretseti ka avalike spordiväljakute, skate-
pargi ja teiste noorteobjektide seisukorra pärast. 
Tehti ettepanek kaasata nende paikade korras-
hoidmisse noori endid ja nende vanemaid.

Vallavanem Maris Toomel ütles kokkuvõtteks, 
et sellised kohtumised kodanikega on vallavalit-
suse liikmetele juba traditsiooniks saanud ja väga 
kasulikud. Ta kinnitas, et vallavalitsus tegeleb esile 
toodud muredega ja avalikke arutelusid korralda-
takse ka edaspidi.
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Viis aastat tagasi paigaldati 
linna esimesed prügikastid 
koerte väljaheidete jaoks. 
Praegu arvavad jõhvilased, 
et neid võiks olla rohkem ja 
koertega jalutajad peaksid 
neid kasutama.

Kohtumine ei olnud küll rahvarohke, ent igal kohaletulnul oli oma arvamus öelda.
Foto: erakogu
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ARGO SOOLEP: leidsin oma 
kutsumuse – mis siis, et hilja
„Leidsin oma kutsumuse juba küpses eas inimesena – võib öelda, et hilja, aga hea on, et üldse leidsin,“ 
ütleb 46aastaselt õendusõpetajaks hakanud Argo Soolep, kes on tänavusel aasta õpetaja konkursil 
aasta õppejõu kategoorias kolme finalisti hulgas.

Kuidas teist sai Tallinna tervishoiu kõrgkooli Kuk
ruse filiaali õppejõud?
Kõik sai alguse suitsunurgast. Töötasin Viru vanglas 
vangivalvurina ning juhtusin suitsunurgas juttu ajama 
vanglas ametis olnud psühhiaatri doktor Toomlaga. 
Ta oskas väga huvitavalt selgitada inimese vaim-
sete probleemide tekkepõhjuseid ja nende leeven-
damise võimalusi. See oli minu jaoks väga põnev 
ja ma otsustasin ise selle kohta uurima ja lugema 
hakata. Tudeeri sin internetist leitud materjale ja 
Toomla antud raamatuid, kuni mõtlesin, et kui ma 
juba niisama õpin, siis võiksin oma teadmiste kohta 
ka dokumendi saada. Seadsingi sammud Kukrusele 
tervishoiu kõrgkooli, tahtsin õeks õppida. Seal sel-
gus, et õdede õpe on ainult vene keeles. Kuna mul 
olid lapsed väikesed ja ma ei soovinud kodust eemale 
õppima minna, õppisin esialgu sessioonõppes hool-
dajaks. Hiljem omandasin õekutse ja töötasin kiirabis. 
Seejärel tegin Tartu ülikoolis magistrikraadi tervise-
teaduse alal. Ja 2018. aastal, kui olin 46aastane, kut-
suti mind Kukrusele õendusõpetajaks.

Mis teie õpetamisvaldkond on?
Õpetan intensiivõendust, kirurgilise haige õendust 
ja ergonoomikat ning juhendan lõputöid.

Kuidas see õpetamine välja näeb?
No täna püherdasin põrandal nagu ahv. Õppisime 
maha kukkunud patsienti püsti aitama. Meie patsien-
did tunnis on muidugi nukud, nendega mängime kõik 
elulised olukorrad läbi. Õpime läbi praktika, teisiti 
ei ole mõeldavgi.

Mis saab siis, kui õde ei õpi või ei oska?
Kui üliõpilane ei ole vajalikke oskusi omandanud, 
näiteks on jätnud õppimata elustamisprotokolli või 
kasutab täiesti valesid ravivõtteid, mis võivad patsien-
dile saatuslikuks saada, siis ma võtan sahtlist küünla 
ja panen selle põlema ning lasen vea teinud õpilasel 
mängupatsiendi omastele surmast teada anda. Lau-
lame matuselaule. See on väga mõjus. Üks üliõpilane 
nuttis pärast ja ütles, et ta õppis sellest olukorrast 
rohkem kui kunagi varem. Alla kolme matuselaulu 
on väga hea kursus.

Kui tihti üliõpilasi eksamil läbi kukutate?
Mina ei kukuta kedagi. Nad ise kukuvad, kui ei õpi. 
Tõsi, on ka neid, kes ei lõpeta kooli.

Mida õdede õpetamine teile annab?
Otseselt tööd ja leiba. Kui ma õpetan, siis ma ka ise 
õpin, sest tervishoiu ja õenduse valdkond on pide-
vas muutumises ja arengus. See on töö, mis pakub 
rahuldust. Kui näed, et ei talla niisama tuult, vaid teed 
midagi kasulikku. Õendustöö võib olla väga resulta-
tiivne – näiteks kui lamaja haige saab ravi järel jalad 
alla või hinge vaakunud patsient teeb silmad lahti.

Kas õendus on rohkem naiste või meeste töö?
Eesti on kummaline koht planeedil, meil on üsna 
palju mehi õe ametis. Isegi võrdõiguslikkusega esi-
rinnas olevas Skandinaavias näeb mehi selles ametis 

harva. On palju kultuure, kus arvatakse, et õendus 
on feminiinne ala, ja et see nii on, sellest räägib selle 
ameti nimigi.

Tegelikult on see füüsiliselt väga raske ja tehniline 
ala. Õed peavad lahendama situatsioone, kus on vaja 
jõudu ja vastupidavust.

Magistritöös uurisite sotsiaalprobleemidest tin
gitud kiirabiväljakutseid. Kui palju selliseid väl
jakutseid on?
Oma tööle toetudes võin öelda, et kiirabiressurssi 
kuritarvitatakse süsteemselt. See on tasuta ja paljudele 
mugavam kui perearsti juurde minek. Kiirabi tuleb 
koju, teeb vajalikud asjad ära ning inimene ei pea ise 
kuskile minema ega midagi tegema. Tihtilugu on see 
ka teadmatuse probleem. Üksi elav vanainimene võib 
olla nii raugastunud, et ta ei teagi teist abi saamise viisi, 
lapsed ja lähedased temast ei hooli ning ta ei oskagi 
muul moel abi otsida. Sotsiaalselt küündimatute ini-
meste hulk, kes ei saa tänapäeva maailmas hakkama, 
on päris suur. Muidugi on ka palju ükskõiksust.

Õnneks viimasel ajal tegeletakse selle probleemiga 
rohkem kui siis, kui mina sellest kaheksa aastat tagasi 
oma töös kirjutasin.

Kuidas seda probleemi lahendada?
Eelkõige on vaja lahendada sotsiaalprobleemid. Meil 
õpivad nüüd sotsiaaltöötajad ja medõed ühe katuse 
all, küll erinevates kõrgkoolides, aga ühes majas. Ehk 
see natuke lähendab. Sellel probleemil on kaks poolt: 
ühelt poolt tervishoid ja teisalt sotsiaalhoole kanne. 
Kui inimene on põdur ega saa üksi hakkama, satub 
ta varem või hiljem haiglasse.

5. oktoobril on Jõhvi kontserdimajas aasta õpetaja 
gala, kus teie olete õppejõudude kategoorias üks 
nominentidest. Mis tunne on sellist tunnustust 
saada?
See oli nii suur üllatus, et lausa ehmatas. Muidugi 
on see väga uhke tunne, et mind kui persooni on 
tähele pandud. Teiseks on see suur tunnustus, ma 
arvan, et maailma parimale õenduskoolile. Julgen 
seda Tallinna tervishoiu kõrgkooli Kukruse filiaali 
kohta öelda. Meie koolis on õendusõppele väga per-
sonaalne lähenemine võrreldes teiste koolidega, kus 
on väga suured õppegrupid. Usun, et Kukruse koolile 
on see tunnustus oluline.

Erika Prave

Vabaühendused 
saavad küsida toetust
Valla vabaühendused saavad taotleda 
kodanikuühiskonna innovatsioonifondist 
toetust elanikkonnakaitse parandamiseks. 
Jõhvile on mõeldud 14 000 eurot ja taot-
luse esitamise tähtpäev on 15. oktoober.
„Julgustan Jõhvi MTÜsid ja seltsinguid inno-
vatsioonifondist toetust küsima,“ ütles abi-
vallavanem Ilmar Aun. „Möödunud aastal ei 
taotlenud ükski Jõhvi ühing sellest fondist 
toetust ja meile ette nähtud summa läks 
Narva ühingule, mis tegeleb kadunud ini-
meste otsimisega. See on muidugi väga 
vajalik tegevus, aga tahaks, et ka meie ini-
mesed oleksid aktiivsed.“
Kodanikuühiskonna innovatsioonifond toe-
tab kogukondade ja kohalike omavalitsuste 
omavahelist koostööd ja pakub seeläbi 
võimalust suurendada ühiselt elanikkon-
nakaitse võimekust. 
Toetatakse esmalt laiapindsete ja kaasavate 
arutelude korraldamist elanikkonnakaitse 
vajaduste väljaselgitamiseks ning arendus-
vajaduste kokkuleppimiseks, sh kriisiplaani 
koostamiseks või uuendamiseks, samuti 
kokkulepitud tegevuse elluviimist ja tee-
nuste tellimist. „Kõne alla võib tulla näiteks 
generaatori soetamine kogukonnakesku-
sesse, juhuks kui elekter on ära, või muu 
elanikkonnakaitset puudutav tegevus,“ tõi 
Aun näite.
Taotlusvooru teave on Kodanikuühiskonna 
Sihtkapitali kodulehel kysk.ee/taotlejale/
toetused-vabauhendustele/taotlusvoorud/
kif24/. Lisainfot taotluse täitmise ja muude 
üksikasjade kohta saab küsida Ida-Viru Ette-
võtluskeskusest ja vallavalitsusest.

JT

Eakatel kaks 
treeningut nädalas
Alates oktoobrist on eakate terviseprog-
rammis osalejatele kaks treeningut näda-
las: esmaspäeviti õues ja kolmapäeviti 
spordihallis.
„Eelmisel aastal alanud terviseprogramm 
eakatele osutus väga populaarseks. Osale-
jaid oli palju ning inimesed soovisid, et ühi-
seid sportimisvõimalusi oleks enam,“ ütles 
vallavalitsuse sotsiaalteenistuse juht Sirli 
Tammiste. „Lisaks väljas liikumisele sooviti 
tunde teha ka spordisaalis. Oktoobrist siis 
proovimegi, kuidas kaks treeningut vastu 
võetakse.“
Eakate terviseprogrammis võivad osaleda 
kõik soovijad. Treeningud algavad esmas-
päeval kell 13, kogunetakse spordihalli 
juures. Kolmapäevaste treeningute algus 
on kell 14 ja kohtutakse spordihallis. Ter-
viseprogrammi juht Aime Luuk soovitab 
osalejatel panna end mugavalt riidesse ja 
võtta kaasa sobivad jalanõud.
Täpsemat infot annab Aime Luuk telefonil 
5669 3944.
Terviseprogrammi rahastab vallavalitsus, 
osalejatele on see tasuta.

JT

Vaimse tervise 
teenused
Vallavalitsus on sõlminud lepingu üheksa 
teenuseosutajaga, kellelt valla elanikud 
saavad abi vaimse tervise probleemide 
korral.
Nõustamine toimub üldjuhul vahetul koh-
tumisel spetsialistiga, kokkuleppel ka inter-
neti või telefoni teel. Nõustamist pakutakse 
nii eesti, vene, inglise kui ka ukraina keeles 
ja see on valla elanikele tasuta.
Pakutavad teenused on pere lahendusring, 
psühholoogiline nõustamine, pereteraa-
pia ja -nõustamine (individuaalne, paari- ja 
pereteraapia), esmane vaimse tervise krii-
sinõustamine, leinanõustamine, trauma-
teraapia, dialektiline käitumisteraapia ja 
kogemusnõustamine.
Lisateabe saamiseks ja teenuse kasutajaks 
registreerumiseks tuleb kirjutada e-posti 
aadressil kaire.polgaste@johvi.ee või helis-
tada telefonil 514 8222.
Projekti rahastab sotsiaalministeerium riigi 
tugiteenuste keskuse kaudu.

JT

Argo Soolep töötas enne õppejõuks saamist 
ajakirjaniku, maakleri, vangivalvuri ja õena. 
Foto: erakogu

Septembri keskel sai Jõhvi lennuväljal uudistada droone, väike
lennukeid ja helikoptereid. Kopteriga said soovijad ka õhusõitu 
teha.

„Väga äge oli Jõhvile ülevalt alla vaadata, otsisime oma kodu 
üles ning vaatasime seda väikest täppi ülevalt,“ ütles üks lennusõidu 
kaasa teinud jõhvilane Sergei. Tema sõnul on lennupäev põnev nii 
lastele kui ka täiskasvanutele ning kuna ilm oli ka suurepärane, jäi 
ta selle päevaga väga rahule.

AeroCopteri tiir linna kohal maksis 60 eurot, lennumõnu kat-
setas 180 inimest.

Väikelennukitele vahelduseks näitas politsei- ja piirivalveamet 
suurt, kuus ja pool tonni kaaluvat helikopterit, mida kasutatakse 
päästetöödel, ja samuti otsingutel kasutatavaid droone.

Lisaks lennumasinatele sai lennupäeval nautida kultuuriprog-
rammi, mille täitsid Kohtla-Järve gümnaasiumi noored. Laval olid 
kooli orkester ja folkrokkbänd Kratt, peaesinejaks ansambel Traffic. 
Laada- ja messialal tutvustasid ettevõtted oma toodangut, lasteala 
pakkus pisematele hüppamis- ja meisterdamisrõõmu ning keha sai 
kinnitada tänavatoiduga.

Korraldaja MTÜ IdaEvent esindaja Erika Setškov hindas len-
nupäeval osalejate arvuks mitu tuhat. Seitsme tunni jooksul, mil 
üritus kestis, oli platsil kogu aeg rahvast ning parkimiskohad täis.

Vallavanem Maris Toomeli sõnul on lennupäev, mis sel aastal 
toimus kolmandat korda, üks Jõhvi tunnusüritusi.

Jõhvi lennupäeva ajalugu on aga hoopis pikem – 1933. aasta 
septembris kirjutas ajaleht Postimees, et 10. septembril peeti Rak-
vere ja Jõhvi õhuasjanduse ühingute korraldusel Jõhvis esimest 
lennupäeva, millest võtsid osa kaitseväe ja Ungern-Sternbergi len-
nukid. Erilise uudisena oli väljas Tallinna purilennuk. Kavas olid 
lennudemonstratsioonid ja lõbulennud publikule. Purilennukite 
näitusel võis tutvuda purilennukite skeemide ja ehitusviisidega.

JT
Nii suured kui ka väikesed lennuhuvilised said piiluda, mismoodi 
väikelennuk seestpoolt välja näeb. Foto: Erika Prave

Lennupäeval sai kodukohale ülevalt alla vaadata
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Jõhvi rahvajooksul osalejad panid väärika punkti 
Ida-Viru jooksusarjale.

Osalejaid oli 451 ja distantse neli: tillu jooks ning 
2, 5 ja 10 kilomeetri pikkused rajad.

„Võistlus oli üldpildis hästi korraldatud. Jooksjaid 
oleks võinud muidugi rohkem olla,“ ütles vallavalitsuse 
kultuuri- ja spordinõunik Avo Sambla. Tema sõnul on 
see, et traditsiooniline Jõhvi rahvajooks on nüüd osa Ida-
Virumaa jooksusarjast, end õigustanud. „On inimesi, kes 
osalevad kõikidel sarja etappidel, ja see toob kindlasti 
võistlejaid juurde. Samas on sügisene rahvajooks Jõhvis 
paljude jooksjate jaoks teatud mõttes harjumus, sellest 
võetakse ikka osa.“

Nagu ka eelmisel aastal, kulges jooksurada läbi 
Pargi kaubanduskeskuse. „See meeldib nii jooksjatele 
kui ka keskuse omanikele,“ ütles Sambla. Kui mullu oli 
ostukeskuse külastajate seas torisejaid, siis tänavu oli 
vastuvõtt rahulik.

Jõhvi rahvajooksu võitsid 10kilomeetrisel rajal 
Deniss Šalkauskas ja Marit Hiiemaa. 

JT

Kaasava eelarve abil said 
lapsed rattaplatsi
Tänavuse kaasava eelarve raha eest valmis Kale-
vipoja lasteaia juurde aadressile Hariduse 7 jalg-
rattaliikluse õppeplats, mida on mugav kasutada 
nii lasteaialastel kui ka kõrval asuva põhikooli 
õpilastel.
„Põhikool lubas, et õpilased hakkavad siin jalgratta 
juhtimisõiguse eksamiks valmistuma ning eksamit 
tegema,“ ütles vallavalitsuse kultuuri- ja spordinõu-
nik Avo Sambla. „Ja ka pärast, kui jalgrattaluba käes, 
saab siin edasi sõitu harjutada ja osavust proovile 
panna.“ Platsil on kurvid, lained ja muud vajalikud 
ja lõbusad harjutuselemendid.
Rattaplatsi idee sai tänavusel kaasava eelarve hää-
letusel kolme ettepaneku seas kõige rohkem poolt-
hääli. Platsi rajamine maksis 24 000 eurot.
Kaasav eelarve on vallaeelarve osa, mille üle saab 
vallakodanik otsustada otse: pakkuda nii enda ideid 
kui ka valida hääletusel teiste pakutud ettepanekute 
seast oma lemmiku.
Kaasava eelarve esimesel aastal, 2021, rajati mängu-
väljak parki, 2022. aastal vahetati Kahula rahvamaja 
aknad ja 2023 ehitati mänguväljak Kose külla.
Varsti kuulutatakse kaasava eelarve ideekorje taas 
välja ning kõik on oodatud oma ettepanekuid esi-
tama. Seekordne eelarvesumma on 25 000 eurot.

JT

Põhikoolid loobuvad 
veebruari vaheajast
Vallavalitsus kiitis heaks Kesklinna kooli taotluse 
jätta veebruari vaheaeg ära ja teha kevadvaheaeg 
17.–23. märtsini.
Jõhvi põhikool soovib samuti veebruari vaheajast 
loobuda, kevadvaheaja jätaksid nad aga aprilli, nagu 
see ka praegu on: sel õppeaastal 14.–20. aprillini. 
Suvevaheaeg algaks selles koolis juba juuni algul.
Vallavalitsus leidis, et kui vaheaeg on aprillis, siis võib 
jaanuarist aprillini kestev õppeperiood õpilaste jaoks 
liiga pikaks ja väsitavaks kujuneda, ega kinnitanud 
esialgu põhikooli taotlust. Vallavalitsuse seisukoht 
on, et põhikool võiks kevadvaheaja teha Kesklinna 
kooliga samal ajal.
Veebruari vaheajast loobumise põhjuseks on uus 
põhikooli riigieksamite süsteem – tuleval kevadel on 
põhikooli lõpueksamid harjumuspärasest ligi pool-
teist kuud varem, esimene neist juba aprilli lõpus.
Jõhvi gümnaasium, mis on riigikool, vaheaegu ei 
muuda.
Ettepanekuid arutas ka volikogu hariduskomisjon. 
Komisjoni esimees Tea Allikmäe ütles, et ei poolda 
olukorda, kus Jõhvi valla kolmes koolis oleksid vahe-
ajad eri aegadel. Tema sõnul peaksid põhikoolide 
vaheajad kattuma, et ka huvikoolid saaksid need 
samale ajale planeerida. Lisaks teeks vaheaegade 
lahknevus elu keerulisemaks peredel, kelle lapsed 
käivad erinevates koolides.

JT

Kandideeri 
noortevolikokku
Noortevolikogu on nüüdseks tegutsenud aasta 
ning ootab uusi aktiivseid liikmeid. Kui oled 
noor, kes soovib panustada oma kogukonna 
arengusse ja osaleda otsustusprotsessides, siis 
on see võimalus just sulle. Kandideerida saab 
18. oktoobrini.

MIKS KANDIDEERIDA?
Noortevolikogu esindab noorte huve, arutab olulisi 
vallaelu puudutavaid teemasid ning teeb ettepane-
kuid volikogule ja vallavalitsusele. See on võimalus 
kaasa rääkida, algatada projekte ja teha koostööd 
nii noortekeskuste, haridusasutuste kui ka teiste 
noortevolikogudega.

KES SAAVAD KANDIDEERIDA?
Kandideerida saavad 12–26aastased noored, kes 
elavad või õpivad Jõhvi vallas (v.a huvikoolides). 
Esita oma sooviavaldus, mis sisaldab lühitutvustust 
ja nägemust, kuidas sinu tegevus aitaks vallaelu 
paremaks muuta. Avalduse vorm on kättesaadav 
valla veebilehel johvi.ee/noortevolikogu.
Valimiskomisjon registreerib kandidaadid. Nimekir-
jad ja kandidaatide lühitutvustused on Jõhvi valla 
veebilehel vähemalt kaks nädalat enne valimisi ja 
valimispäeval valimiste toimumise kohas. Valimised 
toimuvad 4.–10. novembrini.

Lisainfo: 
kommunikatsiooninõunik Küllike Kullerkupp, 

tel 5661 1404, e-post kyllike.kullerkupp@johvi.ee.
JT

Põhikooli suurejoonelised 
olümpiamängud
16.–20. septembrini toimusid Jõhvi põhikoolis 
viiendad kooliolümpiamängud, põnevat sport
likku tegevust jätkus terveks nädalaks.

Avatseremoonial tervitasid kooliolümpias-
portlasi pärisolümpiasportlane, maadleja Heiki 
Nabi ja harrastussportlane, vallavanem Maris 
Toomel.

Mängud avati sportlaste paraadiga, pidulikult 
saabus staadionile olümpialipp ja klasside pari-
mad sportlased said kanda olümpiatuld. Samuti 
oli rikkalik ja meeleolukas kultuuriprogramm. 
Olümpiatule süütasid Triinu Valdmaa ja Tener 
Baltazar Puusepp, kes valiti seda auväärt ülesannet 
täitma kooli parimate sportlastena. Kertu Kõue 
luges ette kohtunike vande, kus lubati olla ausad 
ja erapooletud ning jääda rahulikuks igas situat-
sioonis. Olümpiamängudele andis õige hoo sisse 
juba esimene ala, milleks oli teatejooks.

Teisipäeval said õpilased proovida sõudeergo-
meetril sõudmist. Vanasõna „Tasa sõuad, kaugele 
jõuad“ paika ei pidanud, sest kõik proovisid ikka 
jõuda finišisse esimesena. Eriti tekitas hasarti 
7.–9. klasside teatevõistlus.

Kolmanda päeva hittala oli koolikotivise. 
Sportlased pidid koolikoti (igal vanuseastmel 
lubatud koolikoti raskusega) lennutama võima-
likult kaugele. Muidugi me ei soovi, et selle alaga 
jätkatakse, sest kotis olevad õpikud saaksid loo-
pimise käigus kõvasti kannatada.

Lisaks said õpilased end proovile panna rat-
takrossis, nooleviskamises, pallide täpsusviskes 
ja vibulaskmises.

Neljandal päeval olid kavas meeskonnamän-
gud ja paarisvõistlused. Maha peeti pallilahing, 
mängiti võrkpalli ja vigurjalgpalli kolme eri suu-
ruses palliga korraga. Nooremad õpilased tegid 
kukepoksi ja kivi-paber-käärid-teatehüppeid. 
Põnevaks alaks kujunes põrandahoki, kus tuli 
kõhuli maas olles vastase väravasse väike pallike 
veeretada. Maailmameistrid selgusid ka hulavõrk-
pallis, kus pidi paarilisega koos palli läbi hularõnga 
põrgatama.

Viimane ala oli tõukerattasport skate-pargis. 
Kohtunikuks ja kommenteerijaks olime kutsunud 

oma ala asjatundja Deeno Lippandi. Võistlejad – 
13 poissi ja üks tüdruk – olid triki rattaspordi har-
rastajad ning nende trikid olid muljetavaldavad.

Lõputseremoonial autasustati veel viima-
seid võitjaid ja anti pidulikult üle olümpialipp 
koos järgmiste mängude korraldamise õigusega. 
Kuuendad kooliolümpiamängud saab 2028. aasta 
sügisel korraldada praegune 5. klass. Triinu ja 
Triivo Valdmaa viisid mootorratastel olümpiatule 
staadionilt välja. Sellega lõppeski meie sisutihe ja 
emotsioone täis nädal.

Viiendad olümpiamängud olid arvude keeles 
järgmised: välja jagati 602 diplomit ja 463 meda-
lit, kavas oli 7 meeskonna- ja 12 individuaalala, 
vanuserühmi oli 4, kohtunikke 54.

Suurepärased kohtunikud, tublid 7.–9. klassi 
õpilased tegid pikki päevi ja olid väga kannatliku 
meelega. Abikäe ulatasid ka lapsevanemad Janek 
Šibalov, Kristel Maalman, Pirjo Eensalu ja Riina 
Vaht, kes käisid proovimas kohtunikuametit. Rat-
takrossiraja aitasid valmis sättida lapsevanemad 
Haide ja Taavi Selder. Mootorratastega staadionilt 
olümpiatule viimist aitasid harjutada ja rataste 
kohaletoomisega tulid appi lapsevanemad Toomas 

ja Andželi Valdmaa. Olümpiamängude õnnestu-
misse panustasid ka klassijuhatajad, kes aitasid 
sportlastel tihedas võistlusgraafikus orienteeruda 
ning olid nende suurimad fännid.

Me ei ole küll ainuke kool, kes olümpiamänge 
korraldab, kuid tänavu saime kõvasti meediakajas-
tust: meist oli juttu Vikerraadios ja Kanal 2 hom-
mikuprogrammi uudistes, „Terevisiooni“ uudistes, 
ETV venekeelsetes uudistes ja Põhjarannikus. Ka 
Heiki Nabi märkis ära, et oleme suurelt ette võt-
nud ja kõvasti vaeva näinud. Deeno Lippand, kes 
tuli meile Viljandist, oli samuti meeldivalt üllatu-
nud. Külalised kiitsid korralikku skate-parki, uut 
kooli ja suursuguselt ette võetud olümpiamänge.

Korraldajatele teeb head meelt, et lapsevane-
mad soovivad tulla lastele kaasa elama ja saada 
melust osa. Ja eriti soojaks teeb südame see, kui 
pärast lõputseremooniat tullakse kallistama ja 
tänama selle emotsiooni eest, mis lastega selle 
nädala jooksul koju on jõudnud. See annab jõudu 
ka edaspidi traditsiooni jätkata.

LIIVI JÕEMETS
põhikooli huvijuht

Foto: põhikooli arhiiv

Foto: Erika Prave

Rahvajooks lõpetas 
jooksusarja

Jõhvi gümnaasiumi 
õpilased korjasid 
maailmakoristus-
päeval mikro-
rajoonis ja pargis 
maast suure hulga 
prahti. Tuli tõdeda, 
et Jõhvis on palju 
suitsetajaid, kes 
ei oska suitsukoni 
prügikasti visata, 
sest kastide ümber 
vedeles lademetes 
konisid. Ilmselt ei 
oleks see nii, kui 
prügistajad ise 
koristus aktsioonil 
osaleksid.

PILTUUDIS

Eterniiti saab ära anda tasuta
Terve oktoobrikuu jooksul saab Uikala 
prügilas tasuta ära anda asbesti sisalda-
vaid jäätmeid ehk eterniiti.
Jäätmeid võetakse vastu 1.–31. oktoob-
rini ja ainult eraisikutelt. Jäätmed peavad 
olema pärit Jõhvi vallas asuvalt kinnistult, 
mis on nende üleandja omandis.
Asbesti sisaldavate jäätmete üleandmise 
soovist tuleb teatada vallavalitsuse kesk-
konnaspetsialistile e-posti aadressil svet-
lana.jyrgens@johvi.ee või aadressil Kooli 2, 
41595 Jõhvi linn. Sooviavaldusi võetakse 
vastu alates 30. septembrist, varem saa-
detud avaldused lükatakse tagasi.

Avalduses tuleb märkida jäätmevaldaja 
ees- ja perekonnanimi ning kontaktand-
med, jäätmete tekkimise aadress ja eter-
niidi ligikaudne kogus tonnides või ruut-
meetrites. Uikala prügilasse võib jäätmed 
viia alles pärast seda, kui keskkonnaspet-
sialist või tema asendaja on üleandmise 
kinnitanud.
Tasuta saab üle anda kuni kolm tonni 
jäätmeid ühest tekkekohast. Vallavalit-
susel on plaanis koguda kuni 44 tonni 
eterniidijäätmeid.

JT

Pööripäeva kontserdil Tammiku hiies astus 
enne peaesinejat Liisi Koiksonit üles Jõhvi 
gümnaasiumi õpilane Ines Reisi.

Fotod: Erika Prave ja erakogu
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Augustis registreeriti 
kolme väikese 
vallakodaniku sünd:

KULTUURIKALENDER
KONTSERDIMAJAS
• T, 08.10 kl 19
Prantsuse jazz. Entre les terres
• L, 12.10 kl 11
teater Tuuleveski 
„Muinasjutt vanast tam-tammist“
• P, 13.10 kl 16.00
teater Nuutrum 
„Peaksime rääkima Raimondist“
• L, 26.10 kl 11.00
teater Tuuleveski „Saabastega kass“
• N, 31.10 kl 19
Balletto di Milano „Aria Tango“
• T, 05.11 kl 19
Kirill Safonov „Tagasisõidupilet“
• K, 06.11 kl 19
Prime Orchestra. 
Dance Symphony 80s-90s
• N, 07.11 kl 19
vokaalansambel The Real Group
• R, 08.11 kl 12
etno-tehnoballett „Looduslaps: 
Mowgli neoondžunglis“
NÄITUSED
Linnagaleriis
• 04.–31.10 Lemme Haldre ja Laine 
Paju maali näitus „Valguses ja varjus“

KESKRAAMATUKOGUS
•  Alates 03.10 
igal neljapäeval kell 13 
eesti keele kohvik
• Alates 03.10 
igal neljapäeval kell 15 
eesti keele ring algklasside 
õpilastele (kuni 8 last).
Registreerimine tel 5919 9087
• N, 10.10 kl 10
kohtumine muinasjututaadi ja 
luuletaja Jaak Kännuga Pärnust
Jõhvi vallamajas pensionäride
ühenduse ruumis (Kooli 2)
• L, 12.10 kl 12
perepäev: Kiikla näiteringi etendus 
„Vahva rätsep“, pärimustantsude 
õpituba, tootemnukkude töötuba, 
palju uusi tasuta raamatuid.
Teave tel 558 4247, Tiia Linnard
• K, 23.10 kl 17.30
reisimuljeid Islandilt
• 26.10 kell 16
kirjanduslik kohtumine 
Aleksandr Martõnoviga 
„Nikolai Zabolotski ja 
Daniil Harms“

Septembris 
tähistasid sünnipäeva

 järgmised väärikas 
eas vallakodanikud: 

Detailplaneeringud
Jõhvi vallavalitsus kehtestas 17.09.2024. a korraldusega 
nr 2819 Jõhvi linna Malmi tn 2b ja Malmi tn 2e kinnistute 
detailplaneeringu.
Planeeritav maa-ala hõlmab kinnistuid Malmi tn 2b 
(25301:013:0068, ärimaa 100%, pindala 3309 m²) ja Malmi 
tn 2e (25301:013:0025, tootmismaa 100%, pindala 28 m2). 
Planeeritava ala suurus on 3337 m².
Detailplaneeringu koostamise eesmärk on määrata Malmi tn 
2b kinnistule ehitusõigus kuni 10 m kõrguste ja kuni kahe-
korruseliste ärifunktsiooniga hoonete rajamiseks. Hoonete 
suurim lubatud ehitusalune pindala on 1655 m² (täisehitus 
kuni 50%). Planeeritava maa-ala aadressiks jääb Malmi tn 2b, 
katastri sihtotstarbeks ärimaa 100% ja krundi pindalaks 3309 
m². Seoses lisanduvate ehitusõigustega ei muutu senine 
liikluskorraldus ning juurdepääs planeeritavale maa-alale 
jääb Jõhvi valla omandis olevalt Malmi tänav L1 kinnistult.
Detailplaneeringu eesmärk on kooskõlas Jõhvi valla üldpla-
neeringuga (kehtestatud Jõhvi vallavolikogu 18.07.2013. a 
määrusega nr 127). Üldplaneeringu kohaselt on planeeri-
tava ala maakasutuse sihtotstarve kaubandus-, teenindus- 
ja büroohoone maa (BT).
Detailplaneeringu elluviimisega ei kaasne eeldatavalt 
majanduslikku, sotsiaalset ja kultuurilist mõju ega mõju 
looduskeskkonnale.
Detailplaneeringu materjalid on kättesaadavad Jõhvi valla 
veebilehel jõhvi.ee (Ehitus ja planeerimine -> Detailpla-
neeringud -> Dokumendihalduse planeeringute register 
-> DP-182).

•••
Teade Jõhvi valla Pauliku küla Sulevi maaüksuse detail-
planeeringu vastuvõtmise ja avalikule välja panekule 
suunamise kohta
Jõhvi vallavalitsus võttis 24. aprilli 2024. a korraldusega nr 
2830 vastu ja suunas avalikule väljapanekule Jõhvi valla 
Pauliku küla Sulevi maaüksuse detailplaneeringu.
Detailplaneeringu avalik väljapanek toimub 21. oktoobrist 
3. novembrini tööajal Jõhvi keskraamatukogus (Rakvere tn 
13a, Jõhvi) ja Jõhvi vallavalitsuses (Kooli tn 2, Jõhvi).
Planeeritav maa-ala hõlmab osaliselt Sulevi katastriüksust 
(katastritunnus 25101:001:0934, maatulundusmaa 100%, 
kogupindala 5,32 ha). Sulevi katastriüksus jääb Tammemäe 
tee ja 2510739 Tartu maantee kergliiklustee vahelisele alale. 
Juurdepääs kinnistule on Jõhvi–Tartu–Valga riigimaanteelt 
nr 3 (E264) ning Tammemäe tee kaudu. Tammemäe tee 
osa on planeeringualasse kaasatud. Planeeritava maa-ala 
suurus on 1,4 ha.
Detailplaneeringu koostamise eesmärk on jagada Sulevi 
maaüksus ärimaa ja transpordimaa sihtotstarbega krunti-
deks ning määrata ärimaa kruntidele ehitusõigus ärihoo-
nete projekteerimiseks ja ehitamiseks. Lisaks lahendatakse 
planeeringuga liikluskorraldus, tehnovõrkudega varusta-
mine, haljastus ja heakord.
Planeeringualal on ette nähtud kokku viis krunti, sh üks 
ärimaa, üks maatulundusmaa ja kolm transpordimaa siht-
otstarbega. Sulevi kinnistust lääne ja edela poole jääv ala  
jääb maatulundusmaaks. Ärimaa krundile on kavas ehitada 
kokku kuni viis hoonet (kolm põhi- ja kuni kaks abihoonet). 
Põhihoone maksimaalne kõrgus maapinnast on 9,5 m (kuni 
2 korrust), abihoonetel 6 m (1 korrus).
Detailplaneeringu eesmärgid vastavad piirkonna eesmärki-
dele ning on kooskõlas Jõhvi valla üldplaneeringuga (keh-
testatud Jõhvi vallavolikogu 18.07.2013. a määrusega nr 
127). Detailplaneeringu lahendus esitati kooskõlastamiseks 
ja arvamuse avaldamiseks riigiametitele ning asjassepuu-
tuvatele isikutele. Vastuväiteid ei laekunud, täiendused 
ja tähelepanekud on planeeringusse sisse viidud. Detail-
planeering vastab õigusaktidele ja valla ruumilise arengu 
eesmärkidele.
Planeeringu materjalid on kättesaadavad valla veebilehel 
johvi.ee (Ehitus ja planeerimine -> Detailplaneeringud).
Planeerimisseaduse § 135 lõike 2 kohaselt on avaliku välja-
paneku jooksul igal isikul õigus avaldada detailplaneeringu 
kohta arvamust. Kirjalikud arvamused on oodatud aadressil 
Kooli tn 2, 41595 Jõhvi, või e-posti aadressil johvi@johvi.ee.

•••
Anname teada, et 17. septembri 2024 korraldusega nr 
2819 kehtestas Jõhvi vallavalitsus Jõhvi linna Malmi tn 
2b ja Malmi tn 2e kinnistute detailplaneeringu.
Planeeritav maa-ala hõlmab Malmi tn 2b (25301:013:0068, 
ärimaa 100%, pindala 3309 m²) ja Malmi tn 2e 
(25301:013:0025, tootmismaa 100%, pindala 28 m2) kin-
nistuid. Planeeritava ala suurus on 3337 m².
Detailplaneeringu koostamise eesmärgiks on Malmi tn 
2b kinnistu ehitusõiguse määramine kuni10 m kõrgusele 
ning kuni 2-korruselisele ärifunktsiooniga hoonetele. Hoo-
nete suurim lubatud ehitusalune pindala on kuni 1655 m² 
(täisehitus kuni 50%). Planeeritava maa-ala aadressiks jääb 
Malmi tn 2b, katastri sihtotstarve – ärimaa 100%, krundi 
pindalaks - 3309 m². Seoses lisanduvate ehitusõigustega ei 
muutu senine liikluskorraldus ning juurdepääs planeerita-
vale maa-alale jääb Jõhvi valla munitsipaalomandis olevalt 
Malmi tänav L1 kinnistult.
Koostatava detailplaneeringu eesmärk on kooskõlas Jõhvi 
valla üldplaneeringuga (kehtestatud Jõhvi Vallavolikogu 
18.07.2013 määrusega nr 127). Üldplaneeringu kohaselt on 
planeeritava maa-ala maakasutuse sihtotstarve kaubandus-, 
teenindus- ja büroohoone maa (BT).
Detailplaneeringu elluviimisega ei kaasne eeldatavalt 
majanduslikke, sotsiaalsed ja kultuurilisi mõjusid ning 
mõjusid looduskeskkonnale.
Detailplaneeringumaterjalidega on võimalik tutvuda Jõhvi 
vallavalitsuse veebilehel.

Palume neil, kes ei soovi JT kaudu 
õnnitlusi saada, anda sellest teada 
telefonil 336 3750 või 508 9468
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Theodor Neiland
Timur Spungin
Nikita Kruglõi

VAEGKUULJATE VASTUVÕTT 
toimub 16. oktoobril 

kl 10.30–15.00 Jõhvis Kooli tn 2
Registreerimine 

telefonil 5287 827 (Krista)

TEADE

15. oktoobril 2024 kell 13:00
Jõhvi Kontserdimajas
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Kontsert on tasuta!
Olete teretulnud!

Inga &Inga &
Toomas LungeToomas LungeHei, muusikafänn!

Kas otsid lahedat õhtut täis head muusikat?
Siis ära maga maha – 11. oktoobril kell 17.00 
toimub Tammiku rahvamajas Noortelava, kus 
lavale astuvad Ida-Virumaa noored talendid!
Olgu see rokk, popp, räpp või midagi täiesti 
uut – see kontsert on täis värsket muusikat 
ja ägedat vibe’i. Tule kohale, naudi noorte 
muusikat ja veeda unustamatu õhtu teiste 
muusikasõpradega!
Sissepääs on täiesti TASUTA.
Võta sõbrad kaasa ja näeme Noortelaval!
Küsimuste korral võta ühendust Noortelava 
korraldustiimiga: Ines Reisi, Jekaterina Velko, 
Anastassija Smirnova. 
E-post: noortelava24@gmail.com
Aeg tegutsemiseks!

Riigigümnaasiumi vilistlaste 
KOKKUTULEK 27. septembril 2025.
Täpsem info gümnaasiumi kodulehel edaspidi.

Ida-Virumaa vaegkuuljate ühing kutsub teabepäevale!
Külla tuleb Eesti vaegkuuljate liidu nõustaja Ene Oga.

Päeva teema
 TINNITUS

Võimalus lasta hooldada oma kuuldeaparaate, selleks tuleb registreeruda 
telefonil 5373 7924 (Ülle), e-post ylle.arbma@gmail.com (kohtade arv on piiratud).

IVVÜ liikmetele kuulmisaparaadi patareid soodushinnaga.
Kokku saame 21. oktoobril kell 11–13

Jõhvis Kaare 3 (värav kõrge trepi juurest, eakate päevakeskus)


